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Léto je v  plném proudu, jak dokazuje 
i  titulní fotka krásných vlčích máků 
z  ulice Ke Skále. Obec žije bohatým 
společenským životem, o čemž svědčí 
i množství akcí, které jsme pro Vás při-
pravili a o kterých se můžete dočíst na 
následujících stránkách.

V první řadě bychom Vás rádi upozorni-
li na nový termín Vítání občánků, které 
se uskuteční v říjnu. Je to krásná příle-
žitost přivítat nové členy naší obce a tě-
šíme se, že se s Vámi při této příležitosti 
setkáme.

Další důležité informace přináší zápis 
ze zasedání Zastupitelstva obce (ZZO), 
který shrnuje aktuální dění a rozhodnu-
tí ovlivňující naši obec. Nezapomeňte 
se podívat také na novinky z komunitní 
zahrady, kde probíhají farmářské trhy – 
ideální příležitost nakoupit čerstvé a lo-
kální produkty.

Léto nám zpříjemní letní kina, na je-
jichž program a termíny se můžete tě-
šit. A nezapomeňte, že léto zakončíme 
tradiční Neckyádou – srdečně zveme 
všechny, přijďte se pobavit a  rozloučit 
s létem ve velkém stylu!

Editorial

Milí sousedé a čtenáři,

s radostí Vám přinášíme nejnovější vydání 
Vesteckých listů, ve kterém naleznete 
spoustu novinek a zajímavostí. 

Dozvíte se o nových květinových zá-
honech ve Vestci a zajímavou inspiraci 
naleznete ve zcela nové rubrice s pa-
nem Slepičkou, která bude pravidelně 
představovat tipy pro pěstitele. Další 
články budou následovat, tak se máte 
na co těšit. Přinášíme také novinky ze 
STAR a ohlédnutí za proběhlými kultur-
ními akcemi, jako byl Dětský den s pe-
četí a Den sousedů, doplněné bohatou 
fotogalerií.

Sportovní fanoušky potěší článek 
o  našich nohejbalistech a  ze školky 
přinášíme zprávy o  stáži Erasmus+ 
v Helsinkách. Jako zajímavost a ukázku 
odpovědného přístupu k životnímu pro-
středí bychom rádi zmínili, jak naši ha-
siči využili dron určený k zásahům pro 
vizuální kontrolu před sečením května-
té louky, aby ochránili místní zvěř.

Přejeme vám příjemné čtení, krásné léto 
a těšíme se na setkání při našich akcích!

René Tůma,
místostarosta obce
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Informace ze zasedání 

Zastupitelstva obce Vestec

Dne 19. 6. 2024 se uskutečnilo v pořadí 10. zasedání 
Zastupitelstva obce Vestec v tomto volebním období. 
Naše zastupitelstvo na tomto zasedání mimo jiné: 

• schválilo účetní závěrku obce za rok 
2023 a vzalo na vědomí zprávu o vý-
sledku přezkoumání hospodaření. 
Data o  hospodaření obce, vč. pří-
spěvkových organizací, jsou veřejně 
k  dispozici např. v  aplikaci Minister-
stva fi nancí ČR na internetové adre-
se monitor.statnipokladna.cz,

• schválilo závěrečný účet obce za rok 
2023, který byl projednán a schválen 
fi nančním výborem,

• schválilo účetní převod výsledku 
hospodaření obce za rok 2023, který 
činil 6,695 mil. Kč,

• vzalo na vědomí závěrečný účet 
Dobrovolného svazku obcí Dolno-
břežansko za rok 2023,

• schválilo kupní smlouvu se spol. 
OPTREAL, na základě které získá 
obec do svého vlastnictví za sym-
bolickou částku 1 tis. Kč komunikace, 
chodníky, parkovací stání a  veřejné 
osvětlení v ulici Ke Školce (u Senato-
ria Vestec),

• schválilo kupní smlouvu o koupi po-
zemku pod veřejným prostranstvím 
v ulici Na Suchých, na základě které 
získá obec do svého vlastnictví zeleň 
v  této lokalitě (u  křižovatky ulic Na 
Suchých a Rovná) o výměře 97 m2 za 
celkovou cenu 29 tis. Kč.

• Schválilo kupní smlouvu o koupi po-
zemku pod veřejným prostranstvím 
v ulici U Parku, na základě které zís-
ká obec do svého vlastnictví zeleň, 
komunikace a  parkovací stání (na-
proti budově OÚ) v celkové výměře 
837 m2 za celkovou cenu 354 tis. Kč.

• schválilo plánovací smlouvu se spol. 
Vestec centrum popisující spoluprá-
ci při realizaci projektu výstavby na 
ul. Vestecká vedle stávající pošty. 
Jde o  záměr, který byl prezento-
ván občanům při veřejné prezen-
taci v  BIOCEVu a  bude zahrnovat 
výstavbu např. bytového domu, 
řadových rodinných domů, budovy 
obecního úřadu, návsi jako veřejné-
ho prostoru, sítě komunikací, par-
kovacích stání, zeleně apod. Záměr 
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Aktuálně

výstavby budovy nového OÚ je za-
tím ve fázi studie. Tento záměr však 
vyžaduje změnu stávajícího územ-
ního plánu, přičemž investor za tuto 
změnu zaplatí kompenzační příspě-
vek obci a  současně se zavazuje 
prodat obci pozemek pro výstavbu 
budovy OÚ a vybudování souvise-
jícího veřejného prostoru. Uvedená 
výstavba však neznamená nutnost 
kácení stávajících vzrostlých stro-
mů.

• schválilo smlouvu o  výpůjčce, na 
základě které získá obec od spol. 
STAVING Olomouc k  bezplatnému 
užívání na 18 měsíců pozemek mezi 
ulicemi Lipová, Ve Stromkách a Má-
chova, kde obec provozuje pro obča-
ny komunitní zahradu. Následně obě 
strany uzavřou kupní smlouvu a obec 
získá do svého vlastnictví uvedený 
pozemek o výměře 1260 m2 za sym-
bolickou celkovou cenu 100 tis. Kč.,

• schválilo obecně závaznou vyhláš-
ku o stanovení místního koefi cientu 
k dani z nemovitých věcí od 1. 1. 2025 
pro jednotlivé skupiny nemovitých 
věcí (pozemků, staveb nebo jedno-
tek). Koefi cient u  nemovitostí pro 
bydlení zůstal zachován, došlo k na-
výšení u  komerčních staveb (pozn. 
redakce),

• vzalo na vědomí informaci o  počtu 
členů kontrolního výboru, kde došlo 
k  rezignaci člena KV a  k  přerušení 
činnosti člena KV,

• rozhodlo v  souladu s  odborným 
stanoviskem pořizovatele o jednotli-
vých návrzích na změny v územním 
plánu (pořízení změny č. 1). Rozhod-
nutí se týká jednotlivých návrhů od 
občanů (resp. majitelů nemovitostí) 
a také podnětů od obce Vestec. Tyto 
podklady budou následně předány 
pořizovateli k  dalšímu zpracování, 
a to zejména proto, aby byl návrh na 
změnu v  územním plánu v  souladu 
s platnou legislativou a s dalšími nad-
řazenými dokumenty,

• schválilo rozpočtové opatření, kte-
rým se zvyšují rozpočtové příjmy 
o  částku 2,775 mil. Kč a  rozpoč-
tové výdaje se zvyšují o  částku 
2,634 mil. Kč.

U  rozpočtových nedaňových příjmů 
jde zejména o navýšení za mimořádné 
nájemné kanalizace, za výplatu zisku 
Technických služeb Dolnobřežanska 
(za rok 2023 dle skutečnosti), za úro-
ky na vkladovém účtu, dále za pokuty 
uhrazené Obecní policii Vestec (po na-
výšení sazeb změnou zákona) a nebo 
za příspěvek u přípojky v ulici Slepá.
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V  rámci kapitálových výdajů (investice) 
jde zejména o  navýšení výdajů za pro-
jektovou přípravu cyklostezky Nerudo-
va-Na Průhoně a nebo o snížení výdajů 
u  modernizace ATS Vestec. U  kapitálo-
vých výdajů jde dále o navýšení za návrh 
interiéru nových prostor pošty, za rekon-
strukci prostor sportoviště pro RC Bará-
ček, za vybudování závlahy v komunitní 
zahradě, za výměnu osvětlení u  pódia 
a  výměnu svítidel veřejného osvětlení 
v ulici Na Suchých. Dále jde o navýšení 
výdajů za územní studii „Napojení územ-
ní obce Vestec na metro D“, a také za ná-
kup pozemků schválený zastupitelstvem 
na tomto zasedání.

V  rámci bodu diskuse byly vzneseny 
a  zodpovězeny dotazy a  komentáře na 
téma náhradní výsadba zeleně, která je 
realizována v obci Vestec v případě káce-

ní stromů, dále na řešení podnětů v kont-
rolním výboru, na určování poplatků pro 
developery za výstavbu bytových jed-
notek a nebo za stanovení výše úhrady 
za svoz odpadu. Další diskuse probíhala 
v rámci projednávání jednotlivých bodů.

Pokud máte zájem o podrobné informa-
ce ze zasedání Zastupitelstva obce Ves-
tec, tak kompletní zápisy, audiozáznamy, 
usnesení, nebo detailní rozpočet (vč. 
rozpočtových opatření) naleznete na in-
ternetových stránkách obce, stejně jako 
všechny podepsané smlouvy.

Příští řádné zasedání Zastupitelstva obce 
Vestec se uskuteční dne 18. 9. 2024.

Ing. Roman Fritschka
člen Zastupitelstva obce

Nový termín pro 
Vítání občánků

Slavnostní vítání nových občán-
ků Vestce se uskuteční v  neděli 
6.  10.  2024 v  restauraci U  Krbu a  je 
určeno pro děti narozené v obci Ves-
tec od 1. 5. 2023. Přihlášky prosíme 

posílejte do 23. 9. 2024 na e-mail: 
haladova@vestec.cz nebo volejte na 
tel.: 313 035 509, kde vám rádi zodpoví-
me i vaše dotazy. V přihlášce uvádějte 
jméno a datum narození dítěte, jména 
rodičů a telefonní i e-mailový kontakt.



Vestecké listy 7-8/2024     9

Aktuálně

Volby do krajských 
zastupitelstev nás čekají 
už v září
Prezident republiky vyhlásil volby do 
zastupitelstev krajů na dny 20. a 21. září 
2024. Voličem ve volbách do krajských 
zastupitelstev je občan ČR, který nej-
později druhý den voleb dosáhl věku 
18 let, a  je v den voleb přihlášen k tr-
valému pobytu v obci, která náleží do 
územního obvodu kraje. Současně ne-
smí být u voliče známy překážky k vý-
konu volebního práva (omezená své-
právnost, nařízená karanténa, omezení 
osobní svobody, výkon služby vojáka 
v zahraničí). Hlasování probíhá pouze 

na území České republiky.

Ode dne vyhlášení voleb lze podat 
žádosti o  vydání voličského průkazu 
– voličský průkaz opravňuje voliče volit 
v kterémkoliv volebním okrsku spada-
jícím do územního obvodu kraje, kde 
jsou volby vyhlášeny a v jehož územním 
obvodu je volič přihlášen k  trvalému 
pobytu. Písemné žádosti s  ověřeným 
podpisem nebo žádosti podané dato-
vou schránkou žadatele či přes Portál 
občana lze podat do pátku 13. 9. 2024 
do 16:00 h. Osobně učiněné žádosti lze 
podávat do středy 18. 9. 2024 do 16:00 h 

na obecním úřadu Vestec. Voličský prů-
kaz vám bude vydán obratem.

Hlasovací lístky budou voličům doruče-
ny nejpozději 3 dny přede dnem voleb, 
tzn. do úterý 17. 9. 2024. Volební míst-
nost pro všechny voliče s trvalým poby-
tem v obci Vestec se nachází v budově 

Mateřské školy Vestec, U Hřiště 576, 

Vestec.

Volič může požádat ze závažných, 
zejména zdravotních, důvodů obecní 
úřad a ve dnech voleb okrskovou vo-
lební komisi o  to, aby mohl hlasovat 
mimo volební místnost do přenosné 
volební schránky. Pro objednání pře-

nosné volební schránky volejte na 

tel.: 313 035 509. 
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Ve vestecké komunitní 
zahradě to žije!

Zahrada má vybudované zázemí, které 
zahrnuje nejen krytou pergolu s pose-
zením, ale také WC a kuchyňku.

V únoru a v květnu letošního roku se 
uskutečnila dvě veřejná kola příjmu 

žádostí o  pronájem záhonu, přičemž 
naprostá většina vyvýšených záho-
nů byla poté obsazena a  ti nejpilnější 
zahradníci již sklidili svou první úrodu 
domácích jahod, ředkviček, kedluben 
a nebo třeba salátů. V rámci slavnost-

V úterý 14. května proběhlo za přítomnosti zástupců 
vedení obce, členů komunity i veřejnosti slavnostní 
otevření Komunitní zahrady Vestec, která se nachází 
v jižní části obce mezi ulicemi Lipová a Máchova. Jde 
o sdílenou zahradu provozovanou obcí Vestec pro 
ty naše občany, kteří mají zájem pěstovat plodiny ve 
vyvýšených záhonech a potkávat se při společných 
akcích. 
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Z obce

dat na zahradě i soukromé akce, na kte-
ré mohou pozvat nejen svoje vestecké 
sousedy a  známé, ale také veřejnost. 
Svoje akce bude na komunitní zahradě 
pořádat také obec. 

Kdo se zúčastnil slavnostního otevření 
zahrady tak mohl ochutnat i farmářské 
produkty, jako např. salámy, klobásy, 
šunku nebo třeba paštiku z  Kottova 
mlýna Březnice. 

ního otevření se uskutečnil i workshop, 
při kterém jsme získali od zahradníka 
cenné rady jak nejlépe pěstovat jed-
notlivé druhy plodin v našich záhonech. 
A protože mnozí z nás jsou v pěstování 
plodin a  v  zahradničení obecně spíše 
začátečníci a odborných rad není nikdy 
dostatek, tak podobný workshop zno-
vu brzy zorganizujeme.

Komunitní zahrada je nejen místem pro 
pěstování, ale také místem soused-
ských setkávání, a  proto jsme uspo-
řádali v  rámci Dne sousedů ve Vestci 
dne 1. června amatérský turnaj v  pé-
tanque pro veřejnost. Počasí nám sice 
moc nepřálo, potrápil nás vytrvalý déšť, 
ale vyzkoušeli jsme si, že i v takových 
podmínkách je naše zahrada místem, 
kde je možné společné akce úspěšně 
a bez velkých omezení pořádat. Turnaj 
v pétanque byl tedy první, ale zdaleka 
ne poslední akcí tohoto typu, kdy může 
široká veřejnost navštívit prostory ko-
munitní zahrady a strávit zde příjemné 
chvíle. Členové komunity mohou pořá-
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v rámci konání těchto trhů přichází ob-
čané i s vlastními náměty jak případně 
doplnit nabízený sortiment. Věříme, že 
již brzy představíme další novinky. Ne-
váhejte a přijďte si příště vybrat z na-
bízených produktů, využijte příležitost 
se podívat do vestecké komunitní za-
hrady.

Pokud máte zájem o  další informace 
týkající se vestecké komunitní zahra-
dy a nebo se chcete zúčastnit některé 
z  akcí, které zde pro veřejnost pořá-
dáme, sledujte webové stránky a také 
profi ly obce Vestec na sociálních sí-
tích. Základní informace a  pozvánky 
na veřejné akce jsou k  dispozici ve 
vitríně u  vchodu do zahrady z  ulice 
Lipová a všechny aktuality, pozvánky 
na akce i fotografi e z těchto akcí jsou 
k dispozici na profi lu Facebook.com/

KomunitniZahradaVestec.

Obec Vestec se s tímto farmářem do-
mluvila na dlouhodobé spolupráci a od 
poloviny června tohoto roku je tedy 
komunitní zahrada místem, kde si mo-
hou vestečtí občané produkty farmáře 
pana Kotta zakoupit. Farmářské prode-

je se budou konat pravidelně, každou 

sobotu dopoledne, a od 20. 7. se zde 

můžete těšit i na skvělou kávu, poma-

zánky a sladké pečivo v rámci Pop-up 

Caff é del Borgo! A protože se farmář-
ské prodeje konají přímo v prostorách 
vestecké komunitní zahrady, tak prosí-
me všechny návštěvníky a nakupující, 
aby respektovali režim zahrady daný 
provozním řádem. Zejména jde o  to, 
aby návštěvníci nevstupovali do areálu 
zahrady se psy a aby netrhali ani jinak 
nepoškozovali plodiny ze soukromých 
záhonů. Bezbariérový přístup pro ve-
řejnost na trhy v  komunitní zahradě 
je z  Máchovy ulice. Potěšilo nás, že 
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Z obce
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Oslava Dne dětí 
a Dne sousedů

Den sousedů ve Vestci i za deště 

První červnovou sobotu se konal prv-
ní ročník akce Den sousedů. Během 
dopoledne jste mohli za pomoci mapy 
procházet obcí a navštívit hned několik 
míst. 

Někteří sousedé připravili garážové 

výprodeje, darování sadby zeleniny, 

jinde autorské čtení a bazar oblečení. 
Nechyběl program na psím cvičáku či 
pétanque turnaj v  Komunitní zahradě 
Vestec. Program byl pestrý a na každé 
adrese čekalo pro návštěvníky i  pře-
kvapení v  podobě pohoštění z  rukou 

První červnová sobota se nesla ve znamení oslav. Obě 
akce se náramně povedly i přes počáteční nepřízeň 
počasí, a my už se těšíme na další vestecké akce.

sousedů – makronky, koláčky, muffi  ny 
i  kávové nápoje. I  přes velký déšť na 
procházku a návštěvu vyrazili odvážní 
sousedé s deštníky či v nepromokavém 
oblečení. Díky patří jak jim, tak i souse-
dům, kteří se do této akce zapojili. Ne-
potřebné sezonní oblečení a obuv od 

sousedů byla věnována spolku Šatník, 
který materiálně podporuje rodiče sa-
moživitele. Tím naše akce dostala i cha-
ritativní rozměr, za což jsme rádi.

A ano, účast odpovídala nepříznivému 
počasí, které dopoledne ve Vestci bylo. 
I  tak se akce všem zúčastněním líbila 
a určitě se na ni můžete těšit i příští rok.
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Putování za Vesteckou 
pečetí aneb letošní Den 
dětí u nás okolo rybníka

I  přes dopolední intenzivní déšť jsme 
oslavili Den dětí tak, jak se patří. A  to 
přesně v  sobotu 1. června, v  den, na 
který tento svátek připadá v kalendáři. 
Pro děti i širokou veřejnost jsme připra-
vili odpoledne plné zábavy i  poznání. 
Úderem 15. hodiny jsme odhalili no-

vou Vesteckou pečeť, se kterou jste se 
mohli podrobně seznámit i  v  minulém 
čísle Vesteckých listů. V pečeti je pou-
žito hned několik symbolů spojených ať 
už s historií nebo současností naší obce 
a tyto symboly se staly i námětem pro 
dětské Putování za Vesteckou pečetí. 
Děti skládaly několik typů puzzle s ob-
rázkem pečetě, vyzkoušely si teď velmi 
oblíbenou jízdu na hobby koníkovi na 
tyči - stejně jako kdysi projížděl Vestcem 
Jan z Hardeka na svém koni. Zkoumalo 
se a objevovalo podobně jako v BIOCE-
Vu, dojilo se mléko na maketě kravičky 
na čas, hasil se pomyslný požár džbe-
rovkou, nechyběla smyslová procházka 
Jelínkovou zahradou. Děti si mohly vy-
robit svůj strom života a uvědomit si tak, 
kdo všechno je součástí jejich rodiny 
a kdo jsou jejich předci. Pečeť se tiskla 
i  na látkové tašky, které si děti doma-
lovávaly barvami na textil a objevila se 
i na vratných kelímcích, které byly sou-
částí odměn za splněné disciplíny. 

Na své si mohly přijít i starší děti, kte-

ré si užívaly aktivity i bez herní karty – 
horolezeckou stěnu a  skákací hrady. 
Nechyběly rafty a  kánoe na rybníce, 

cyklistická dráha s  možností zapůjče-
ní kola na místě od spolku Pocta nebo 
ukázka nového auta naší jednotky hasi-

čů. Na hrázi byla také ke zhlédnutí malá 
výstava drobného domácího zvířectva 
našeho spolku vesteckých chovatelů. 
V rámci odpoledne vystoupily mažoret-

ky SympA – TJ Viktoria Vestec a mladý 
zpěvák z vietnamské komunity. Velkou 
zajímavostí bylo nahlédnutí do kronik 

obce Vestec a poděkování našim kro-
nikářkám za jejich práci. 

Pečeť nyní budete vídat na všech na-
šich akcích i  vizuálech obce. Věříme, 
že se brzy stane naším jednoznačným 
vesteckým symbolem.

Za kulturní komisi
Jana Strnad Votavová
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Během prázdnin pořádá obec tři letní 

kina na louce za rybníkem, pitný režim 
na těchto akcích zajišťuje SDH Vestec. 
Pozvánky na srpnová promítání najdete 
v tomto čísle.

Na sobotu 31. 8. jsme naplánovali druhý 
ročník akce Loučení s létem.

V  rámci této akce se můžete těšit na 
Vestecký streetfood festival na hrázi 
rybníka s  bohatou nabídkou skvělých 
specialit, např. indonéská kuchyně, 
mexická kuchyně, skvělé burgery, que-
sadilly a snad opět i mořské plody. Od-
poledne můžete zažít poutavá scénická 
čtení od herců z projektu LiStOVáNí Lu-
káše Hejlíka z knih pro děti Myši patří 

do nebe a pro mládež i dospělé Stra-

ka v  říši entropie. Listování je vlastně 

dýchající představení s  rekvizitami, 
kostýmy, hudbou, začátkem a koncem 
vedené divadelními herci, na které bu-
dete rádi vzpomínat. Připravujeme pro 
vás i  zajímavé workshopy, dovednost-
ní dráhu pro kola a hudební program. 
Na rybníce si budete moci půjčit kánoe 

a  paddleboardy i  zažít tradiční Nec-

kyádu netradičních plavidel. Večer se 
pomyslně rozloučíme s prázdninami let-
ním kinem s fi lmem vhodným pro celou 
rodinu – Prázdniny s Broučkem.

A jaké nás čekají akce 

v nejbližší době?
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Program připravujeme pro širokou ve-
řejnost, na své si přijde určitě každý! 
Program celého dne najdete již brzy na 
webových stránkách obce a na sociál-
ních sítích a nástěnkách obce. 

Plánujete se zúčastnit Neckyády? 
Pojďte do toho!

Přihlaste svá plavidla do 25. 8. 2024 na 
e-mail: kultura@vestec.cz nebo na po-
datelně Obecního úřadu Vestec.

Na trať vyrazí nejprve dětské posádky 
a poté dospělí v samostatné kategorii.

Každá zaregistrovaná posádka se 

svým plavidlem dostane u startu pou-

kázku na konzumaci ke Klimešům jako 
odměnu. A  nebudou chybět ani ceny 
pro vítězná plavidla v cíli.

Z obce

Startujeme opět na pláži u rybníka, kam 
bude možné dopravit svá plavidla i au-
tem.

Ahoooj na Neckyádě!
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Všechny autobusové 

a trolejbusové zastávky jsou 

od 29. 6. 2024 na znamení

V  celé Praze 
i Středočeském kraji je od 29. června 
2024 sjednocen charakter všech au-
tobusových a trolejbusových zastávek 
PID. Pro výstup v  každé zastávce je 
potřeba stisknout dostatečně včas tla-

čítko ve voze. Pro nástup postačí stát 

na zastávce tak, aby byl cestující vidět 
řidičem. Mávat již není potřeba. Praha 
i Středočeský kraj připravili komplexní 
informační kampaň, aby tato změna ni-
komu neunikla.

Výhodou nového systému je 
zrychlení cestování, vyšší 

pravděpodobnost dohnání 
zpoždění, plynulejší jízda 
odstraněním zbytečné-
ho brždění a  rozjezdů, 
i  lepší tepelná poho-
da ve vozidle, protože 
v  zimě se zbytečně 
nevyvětrá teplo a v létě 

účinněji funguje klima-
tizace. Výhodou je také 

zpřehlednění pravidel pro 
jednotlivé zastávky – cestující 

už nebude muset zkoumat, jestli 
daná zastávka na znamení je nebo 

není. Zlepší se také ekonomika provo-
zu a  budeme šetrnější vůči životnímu 
prostředí, protože právě při rozjezdech 
vzniká nejvíce emisí i hluku a autobus 
má také nejvyšší momentální spotřebu 
paliva.

Co musí lidé udělat pro 

zastavení vozidla

Pro cestující tato změna znamená jedi-
né – ve voze je potřeba stisknout tla-
čítko v  dostatečném předstihu před 
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zastávkou tak, aby řidič včas věděl, že 
má zastavit. Na zastávce nemusí cestu-
jící pro zastavení udělat vůbec nic – sta-
čí stát tak, aby byl řidičem vidět, mávat 
už nemusí.

Lidé se nemusejí obávat, že v autobusu 
nestihnou dát včas znamení. V každém 
autobusu jsou tlačítka rovnoměrně roz-
místěna po celém voze a jsou dostupná 

Mapa spojů v aplikaci PID 

Lítačka ukáže polohu vozidel 

v reálném čase

Aplikace PID Lítačka přináší cestujícím 
novinku v  podobě nové funkce Mapa 
spojů Pražské integrované dopravy, 
která umožňuje cestujícím sledovat po-
lohu spojů v reálném čase. Tím se vý-
razně zjednoduší a zefektivní cestování 
po Praze a Středočeském kraji.

„Společně s  nedávno přidaným vy-
hledávačem nové generace se jedná 
o  další upgrade aplikace PID Lítačka. 
Díky Mapě PID budou mít cestující ne-
ustálý přehled o  aktuální poloze své-
ho spoje a v případě zpoždění se tak 
budou moci podle toho zařídit,“ uvedl 

téměř z každého sedadla, přičemž pro 
zastavení lze použít jak červená tlačít-
ka STOP, tak i žlutá tlačítka na dveřích 
nebo v jejich blízkosti. Také není třeba 
se obávat, že budou autobusy lidem 
ujíždět. Řidiči budou mít i nadále povin-
nost počkat v zastávce do času přesné-
ho odjezdu, pokud přijedou dříve, než 
udává jízdní řád.

Zdeněk Hřib, první náměstek pražské-
ho primátora pro oblast dopravy.

„Ve Středočeském kraji, kde lidé často 
musí přestupovat a kombinovat různé 
druhy dopravy, je schopnost sledo-
vat polohu spojů v  reálném čase klí-
čová. Uživatelé aplikace tak mohou 
okamžitě reagovat na aktuální do-
pravní situaci, což zvyšuje efektivitu 
a  spolehlivost jejich každodenního 
dojíždění a  zlepšuje celkový komfort 
cestování veřejnou dopravou,“ dopl-
ňuje Petr Borecký, radní Středočeské-
ho kraje pro dopravu.
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Nová funkce Mapa spojů je součástí 
dalšího rozvoje aplikace PID Lítač-
ka, jakým byl i nedávno představený 
vyhledávač nové generace pro ces-
tování v  Praze a  Středočeském kraji. 
Aplikace PID Lítačka už dávno není 
jen nástrojem pro kontrolu jízdenek. 
Nyní nabízí širokou škálu funkcí, kte-
ré usnadňují každodenní cestování po 
Praze a Středočeském kraji.

Uživatelé mohou prostřednictvím ap-
likace platit za parkování, vyhledávat 
nejrychlejší a  nejefektivnější spojení 
s  kombinací různých dopravních mož-
ností včetně sdílených dopravních pro-
středků.

„Mapa spojů PID nyní funguje jako 
webová stránka a mezi uživateli je mi-
mořádně oblíbená pro svou názornost 
a  užitečnost. Implementací tohoto ná-
stroje do PID Lítačky plníme přání mno-
ha cestujících, pro které bude mobilní 
aplikace skutečně komplexním nástro-
jem pro cestování nejen veřejnou do-
pravou po Praze i celém Středočeském 
kraji,“ říká ředitel ROPID Petr Tomčík.

„Není bez zajímavosti, že Mapu spo-
jů PID používá i spousta řidičů tramvají 
a autobusů, kteří si tak třeba před střídá-
ním řidičů na odpolední směnu snadno 
najdou svoji tramvaj nebo autobus, po-
kud má zpoždění,“ dodává Petr Tomčík.
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Houbu objevenou v plících 
pacienta pojmenovali po 
českém vědci

Pojmenovali ji Aspergillus hubkae jako 
výraz ocenění za dlouhodobou práci 
českého vědce Víta Hubky (38 let) z Mi-
krobiologického ústavu AV ČR. V  his-
torii české vědy bylo takto mladému 
výzkumníkovi uděleno podobné uzná-
ní velmi výjimečně.

Vít Hubka se s týmem kolegů z Akade-
mie věd ČR a Univerzity Karlovy za po-
sledních 12 let podílel na objevu téměř 
100 nových druhů hub, z toho 60 druhů 
rodu Aspergillus, česky kropidlák.

Nedávno objevený druh Aspergillus 
hubkae patří do skupiny tzv. černých 

aspergilů, které se běžně vyskytují 
v  půdě, ovzduší i  na potravinách. Vy-
užívají se například k  výrobě kyseliny 
citronové nebo k  fermentaci potravin 
a nápojů, včetně populárního čínského 
čaje Pu-erh.

Některé druhy však kontaminují nebo 
znehodnocují ovoce, zeleninu a  po-
traviny. Jejich nežádoucí přítomnost 
se bedlivě sleduje, protože houba 
produkuje karcinogenní toxiny, které 
mohou lidem i  zvířatům způsobovat 
závažné zdravotní problémy v podo-
bě infekcí.

Mezi nejčastější patří zánět zvukovo-
du, zánět oční rohovky nebo invazivní 
aspergilóza. U  zdravého člověka se 
poslední jmenované závažné onemoc-
nění, nejčastěji postihující plíce, neroz-
vine, neboť imunitní buňky vdechnuté 
spory odstraní. U člověka s oslabenou 
imunitou ale mohou spory klíčit a  růst 
v plicní tkáni, která se stane pro houbu 
zdrojem živin.

Mezinárodní tým mykologů z Nizozemí a Iránu objevil 
u íránského pacienta s dýchacími problémy nový druh 
houby způsobující plicní onemocnění. 
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O výskytu nového druhu houby Asper-
gillus hubkae je zatím známo velmi 
málo. Není jasné, jak rozšířený tento 
druh je a jak časté mohou být infekce 
jím způsobené.

Rozdílná reakce na léky

Jediný nález pochází od pacienta z Írá-
nu, u  kterého v  roce 2022 způsobil 
invazivní plicní aspergilózu. Konkrét-
ní pacient byl léčen pro tuberkulózu 
a jeho organismus byl také zatížen zá-
vislostí na opiu.

K podezření, že se jedná o nový druh 
houby, došlo primárně podle sekve-
nace DNA vzorku houby izolované 
z iránského pacienta a po studiu gene-
tických příbuzností s již známými dru-

hy. Posléze bylo zjištěno, že příbuzné 
druhy vykazují i další odlišnosti. Napří-
klad rozdíly v rychlosti růstu, zabarve-
ní kolonií nebo velikosti a  povrchové 
struktuře spor,” vysvětluje mikrobiolog 
a mykolog Vít Hubka.

MUDr. Mgr. Vít Hubka, Ph.D..
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„Nejvíce příbuzný druh, A. brasiliensis, 
který byl také několikrát zachycen jako 
patogen, vykazuje i  odlišné citlivosti 
k  antimykotikům. Aspergillus hubkae 
je totiž rezistentní k  léčivu itrakonazol, 
kdežto A. brasiliensis je citlivý. Proto-
že je ale nový druh zatím známý jen 
z jednoho klinického případu, je nutné 
všechny atributy v  budoucnu ověřit 
u většího počtu izolátů. Není totiž jasné, 
jak velká může být vnitrodruhová varia-
bilita ve jmenovaných znacích,“ dodává 
Vít Hubka.

O  pojmenování houby na počest Víta 
Hubky rozhodli mykologové z Nizoze-
mí a  Íránu, kteří nový druh společně 
objevili a popsali v nedávné publikaci. 
Usoudili, že dlouhodobý výzkum čes-
kého vědce, včetně jeho komplexní 
publikace o  tzv. černých aspergilech 
z roku 2022, je natolik významný, že si 
to jednoznačně zaslouží.

„Velmi mě těší uznání komunity za 
práci, kterou jsem v  oboru mykologie 
doposud vykonal. Ale také to beru do 
budoucna jako závazek snažit se o vy-
soký standard kvality výzkumu a  jako 
morální závazek,” zdůrazňuje MUDr. 
Mgr. Vít Hubka, Ph.D..

Zdroj: Mikrobiologický ústavu AV ČR

Kolonie Aspergillus hubkae

Snímek plic
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Ochrana rostlin v létě
od Josefa Slepičky

I  letošní léto zdá se být poněkud roz-
marné - přes den více než 30 °C, v noci 
23 °C a druhý den 14 °C. Při takovém 
střídání teplot v kombinaci s přívalový-
mi dešti a naopak extrémním suchem 
se půda, ve které zeleninu pěstujeme, 
dokáže těmto změnám přizpůsobit, 
rostliny ovšem ne. Z  pohledu rostliny 
to pak má dva negativní důsledky. Tím 
prvním je výrazně snížená schopnost 

absorbce vody a  životně důležitých 
látek, tím druhým nárůst výskytu hou-

bových chorob a  následné napadení 
rostliny. Například rajčata, která jsou 
velmi často pěstovanou plodinou na-
šich zahrad i balkónů, mají schopnost 
plně přijímat vodu a  živiny do teploty 
půdy 25 °C. Pokud je však pár dní in-

tenzivně 30 °C, půda se na povrchu, 
kde rajčata koření nejvíce, prohřeje 
natolik, že začnou stagnovat. A pokud 
je nezačnete hnojit na list, tak přesta-
nou přijímat živiny. U rajčat, stejně jako 
u okurek, je to obzvlášť složité, protože 
zálivku na list vůbec nesnesou. Zálivka 
na list totiž významně podporuje vý-
skyt plísně bramborové, která napadá 
i  rajčata, či padlí, které hubí okurky, 
ale i  další houbové choroby. Postřik 
se musí dělat v  určitou denní dobu, 
ideálně ráno, nebo později odpoled-
ne, nikdy ne v plném slunečním svitu. 
V jedné směsi lze aplikovat jak ochra-
nu proti houbovým chorobám, tak sou-
časně výživu, především vápník, který 
podporuje odolnost a růst rostlin.
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Tipy pro pěstitele

Můj tip tohoto léta je: Pravidelně apli-

kovat přípravky na ochranu rostlin proti 

houbovým chorobám, správně rostli-

ny ošetřovat v  rámci růstu a správně 

zalévat!

Co se týče postřiků, můžete si vybrat 
ze tří typů:

1. Chemické prostředky na ochranu 
rostlin, v  případě houbových chorob 
je to například Champion. To je můj 
osvědčený preparát, protože potírá ne-
jen houbové, ale i bakteriální choroby. 
Používám ho i na jaře, protože zároveň 
chrání květy proti mrazu a dá se pou-
žít jak na víno, okurky, rajčata, tak na 
brambory, nebo ovoce, jako jsou jablo-
ně nebo broskve. Ale na trhu je mno-
ho preparátů a neustále se vyvíjí nové, 
kvalitnější, šetrnější s  nízkou ochran-
nou lhůtou, která se ve vztahu ke skliz-
ni musí vždy dodržet.

2. Biologické prostředky, které mají 
nulovou ochrannou lhůtu po ošetření. 
Tady stojí za zmínku například Rock 
Eff ect od české fi rmy Natura, od níž se 
dá použít mnoho dalších preparátů, kte-
ré umí chránit i proti škůdcům, proti svi-
luškám, mšicím, protože další problém, 
který jde ruku v ruce s obdobím hojným 
na houbové choroby, jsou škůdci, kte-
rým kolísání teplot a  chvilková vlhkost 
perfektně vyhovují. Můžeme použít 
i chytrou houbu Polyversum, která fun-
guje proti houbovým chorobám.

3. Postřiky z  vlastních macerátů. Vý-
borně funguje výluh z hřebíčku, třeba 
v  kombinaci s  tymiánem jako postřik 
proti houbovým chorobám i  mšicím, 
nebo přeslička polní, která má vyso-
ký obsah křemíku, který je ochrannou 
látkou. Nebo si můžeme vyrobit jíchu 
z kopřiv, která funguje jako postřik na 
list a zároveň i jako hnojivo pro všechny 
typy rostlin (příprava: v nekovové neza-
kryté nádobě necháme cca 2-3 týdny 
kvasit čerstvé nalámané kopřivy zalité 
odstátou vodou, denně promícháme; 
jíchu ředíme v poměru 1:10 a používá-
me 1x za měsíc).
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"Erasmus+" Finsko, Helsinky

26. 5. - 1. 6. 2024

Koncem krásného měsíce května odjelo několik 
našich paní učitelek na pedagogickou stáž 
do hlavního města Finska, Helsinek. V rámci 
mikroregionu Dolnobřežansko se tohoto pobytu 
zúčastnilo celkem 17 pedagogických pracovníků. 

Moc jsme se všechny těšily, jaké po-
znatky a  informace si z práce s dětmi 
na severu Evropy odneseme. Našimi 
úkoly, resp. cíli bylo:

• posílení vědomostí pedagogů v ob-
lasti inkluzivního vzdělávání,

• vytvoření vhodnějších podmínek 
venkovního prostředí pro vzdělává-
ní v přírodě,

• posílení polytechnické, informační 
a digitální gramotnosti u dětí před-
školního věku,

• zdokonalení komunikativní schop-
nosti pedagogů směrem k dětem, 
rodičům, kvalitní management 
a well-being dětí a pedagogů.

Navštívily jsme celkem 4 školky, 3 
z  toho byly státní, 1 soukromá. I když 
všechny pracují podle fi nského škol-
ního kurikula, určité rozdíly jsme mezi 
nimi zaznamenaly. A  rozdíly mezi fi n-
skými školkami a  našimi se také na-
šly. Co nás zaujalo nejvíce, byl důraz, 
jaký je kladen ze strany pedagogů, 
ale i rodičů, na samotné děti. Míra zod-
povědnosti a nesení důsledků za své 
chování, neobvyklá pro věkové rozpětí 
3 až 7 let, byla pro nás ohromující. Děti 
jsou již od útlého věku vedeny k při-
jímání faktu, že dodržení základních 
pravidel se vyplácí a  bez problémů 
na tomto principu fungují. Děti jsou až 
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MŠ Vestec

překvapivě samostatné a  hodně tuto 
schopnost dávají na odiv.

My jsme se zapojovaly do dění školek 
co nejvíce jsme mohly, absolvovaly 
jsme prožitkové učení v přírodě, „bazé-
novou párty“ coby dozor, doprováze-
ly děti při jejich venkovních aktivitách 
a debatovaly nad různými tématy, včet-
ně stravování. Hodně netradiční bylo 
pro nás popíjení mléka ke každému 
jídlu, a to nejen ve školkách, ale i v míst-
ních restauracích či jídelnách.

Většina pedagogů se rekrutuje z  řad 
cizinců, ať již jde o učitelky z Filipín, Ne-
pálu, Estonska aj., protože sehnat kva-
litního učitele není vůbec jednoduché. 
Samotný počet učitelek na skupinu dětí 
je vyšší než u nás v České republice, 
stejně tak jako asistenti a zdravotní ses-
try, které pracují ve třídách velmi malých 
dětí. Ve Finsku totiž začíná „školková 

docházka“ již od 9. měsíce věku. Za-
jímavý je i  fakt, že pokud je cesta do 
školky, kterou dítě navštěvuje, delší 
než 5 km nebo je náročná či nebezpeč-
ná, poskytuje stát bezplatnou dopravu. 
Touto fi nanční podporou se zlepšily 
možnosti dětí z málo obydlených oblas-
tí zúčastnit se předškolního vzdělávání. 
Za hledání co nejkratší cesty do školky 
je zodpovědná příslušná obec.

Zajímavostí, informací a  novinek bylo 
hodně, pravidelně jsme zpracováva-
ly výstupy pro ostatní kolegyně, se 
kterými jsme vše v  závěru dne sdílely 
a prodiskutovávaly. Ale i tak jsme si na-
šly chvilku k prozkoumání nádherného 
města u moře, trefně nazývaného „Dce-
ra Baltu“. Klid a vyrovnanost Finů byla 
velmi povzbuzující a  určitě by se sem 
mnohé z nás ještě jednou rády vrátily.

Eliška Synková
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Nohejbal ve Vestci
Skvělá sezóna 2023

Nohejbalový oddíl TJ Viktoria Vestec 
má za sebou mimořádně úspěšnou 
sezónu 2023. Po skončení základní 
části na 3. místě jsme se v play-off  do-
kázali posunout ještě o jednu příčku výš 
a celkově jsme tak obsadili fantastické 
2. místo. Tento úspěch je pro náš tým 
důkazem odvedené tvrdé práce, od-
hodlání a  týmového ducha, který nás 
provázel celou sezónu.

Aktuální úspěchy v roce 2024

Letos se nám podařilo dosáhnout další-
ho významného úspěchu. V  okresním 
přeboru dvojic, který se konal 1. května 
na kurtech nohejbalového oddílu SK 
Libeň, jsme získali 3. místo. Tento tur-

naj, kterého se zúčastnilo 14 družstev 
z 10 oddílů okresu Praha-západ, byl pro 
náš tým další výzvou. Přestože nám 
celý den znepříjemňoval silný vítr, který 
měnil směr míče a vysušoval antukové 
kurty, podařilo se nám i za těchto pod-
mínek podat skvělý výkon. Pořadatelé 
museli neustále kropit oba kurty, aby 
udrželi optimální podmínky pro hru.

Výzvy a plány do budoucna

TJ Viktoria Vestec nehodlá usnout na 
vavřínech. Pokračujeme ve své snaze 
dosahovat dalších úspěchů a  zlepšo-
vat se v každém zápase. Věříme, že se 
nám podaří navázat na skvělá umístění 
z předchozích sezón a přidat další cen-
né trofeje do naší sbírky.
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Sport

Hledáme posily

Abychom mohli pokračovat v  našem 
růstu a dosahovat ještě lepších výsled-
ků, hledáme nové posily. Pokud máte 
zájem stát se součástí našeho týmu, 
neváhejte nás kontaktovat. Nabízíme 
skvělou příležitost být součástí úspěš-
ného nohejbalového oddílu, který si 
zakládá na přátelské atmosféře a profe-
sionálním přístupu.

Proběhl 9. ročník 
vestecké Dětské 
olympiády

V sobotu 15. června 2024 se stovka dětí 
ve Vestci zúčastnila Dětské olympiády, 
která měla jako vždy ty správné olym-
pijské atributy – pochod sportovců 
s vlajkami, pochodeň i olympijský slib 
o soutěžení fair play. 

Pro sportovce ve věku od 5 do 15 let bylo 
připraveno osm tradičních atletických 
disciplín (pro ty menší v lehčí variantě), 
které mohl každý sportovec opakovat 
i vícekrát, aby dosáhl co nejlepšího vý-

sledku. Soutěžilo se ve skocích, sprintu, 
slalomu i  hodech. Výkony všech byly 
úchvatné, děti do nich dávaly všechny 
své síly. Odměněni proto byli nakonec 
úplně všichni sportovci – přinejmenším 
diplomem a  malou drobností. Vítězo-
vé byli vyhlášeni vždy v každé věkové 
kategorii – od pětiletých sportovců, po 
ty největší, patnáctileté. Celkem jsme 
rozdali přes 30 medailí + věcných cen 
a stovku diplomů. Všichni tak mohli za-
žít ten opojný pocit vystoupat na pódi-



34    Vestecké listy 7-8/2024

um před zraky svých rodičů. Seznam 
těch nejlepších závodníků najdete v ta-
bulce níže.

Akci připravily dvě členky rodinného 
centra Baráček, z.s., a fi nančně ji podpo-
řila MAS Dolnobřežansko, společnosti 
KVINTING s.r.o., SVMTech s.r.o., Trane 
Technologies s.r.o., STAVING Olomouc, 

s.r.o., Systémy jakosti s.r.o., SAFINA, 
a.s., a  také obec Vestec. Děkujeme 
také paní správcové ze Sportoviště 
obec Vestec, která se svými pomoc-
níky připravila všechna stanoviště pro 
olympijské klání a Technickým službám 
obce Vestec za zapůjčení stanů a stolů. 
A nemalé DÍKY patří i všem dobrovol-
níkům, kteří se ve svém volnu postavili 
se stopkami či s pásmem k jednotlivým 
disciplínám a měřili dětem jejich skvělé 
výkony.

Věříme, že se s vámi potkáme příští rok 
na jubilejním 10. ročníku Dětské olympi-
ády ve Vestci.

Za RC Baráček, z.s. 
Katka Haladová

kategorie 1. místo 2. místo 3. místo

5 let Matěj Šesták Laura Kotašková Barbora Jirečková, 
Václav Havlík

6 let Marie Halčařová Filip Landa Matyáš Boček

7 let Rozálie Poláčková Petr Tlášek Dominik Molák

8 let Karel Hofman Adam Frazer David Hozman, 
Daniel Molák

9 let Matěj Mašek Matěj Bejšovec Eliška Vojtěchová

10 let Matěj Tlášek Nicolas Vyleťal Jakub Landa

11 let Adam Chocenský Alice Kohoutová Matyáš Hadáček

12 let Roman Chocenský Daniel Novotný Matěj Řach

13 let Leila Petermannová, 
Karolína Berčíková Adam Hadáček Julie Sommerová

14/15 let Radim Kohout Michaela Odvárková Dominika Vašutová,
Barbora Křížová
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Sport

nejlepší holka

Adéla Coufalová

Adriana Stojánková
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Prostor pro:
Josefa Slepičku, 
zkušeného krajináře 
Povídání o krajině, vodě, i o tom, co mají společného 
lidé a stromy.

Ve Vestci jsem se ocitl někdy před ro-

kem 2015, když mě vedení obce po-

žádalo o  pomoc s  krajinným plánem. 

Bylo to kromě jiného také v souvislosti 

s  mým působením v  komisi soutěže 

„Vesnice roku“. Abych jen nekritizoval, 

což umí každý, nabídl jsem pomoc těm 

starostům, kteří mě o to požádali. 

Pocházím ze zemědělské rodiny a za-
býval jsem se hlavně zahradničením, 
které jsem vystudoval na střední škole. 

Díky rodinnému zemědělství jsem do-
stal i cennou školu života, kterou bych 
v  žádné škole nezískal. Logicky jsem 
díky tomu brzo pochopil, že krajinu nej-
více ovlivňujeme my, zemědělci. Záleží 
hlavně na nás, jak budeme s tou pomy-
slnou hroudou hlíny hospodařit. Ostat-
ně tak, jak to dělali moji předci a  jak 
jsem byl vychován. Chtěl jsem pro to 
udělat co nejvíce a zároveň jsem pře-
svědčený, že člověk by v životě neměl 

vše dělat jen kvůli vlastnímu prospě-
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Prostor pro

chu, a proto jsem vstoupil do neziskové 

organizace „Společnost pro zahradní 

a krajinářskou tvorbu“. Tam jsem se se-
známil s  mnoha krajinnými architekty, 
mezi nimiž byla i Klára Salzmann, která 
mi kromě jiného vysvětlila, že ta situace 
v rámci krajinné architektury je opravdu 
vážná a je třeba se tímto tématem za-
bývat. No a to už společně intenzivně 
děláme několik let. Já se snažím hlavně 
o to, aby ty myšlenky nezůstaly jen na 
papíře, ale aby se následně daly zre-
alizovat, což je velmi náročný úkol. Ve 
Vestci projektujeme a  realizujeme ná-
ročný a dlouhodobý projekt - Zelenou 
páteř, a v rámci toho i jednotlivé menší 
související projekty, jako je třeba druhá 
etapa zahrady mateřské školy nebo tr-
valkové záhony. Musím přiznat, že se 
za tu dobu pro mě stal Vestec srdeční 

záležitostí. Nějak se podařilo, že nejen 
pro mě, ale i pro mé kolegy, je Vestec 
zamilovaným místem. A doufám, že je 
to na naší spolupráci i vidět. 

Krajina a krajinářská architektura 

Ale dovolte mi několik myšlenek ke 
krajině obecně. V dnešní době se kra-
jinářská architektura zaměřuje hlavně 
na řešení lokálních problémů daného 
místa, byť jde stále samozřejmě o téma, 
které propojuje celou planetu. V první 
řadě je to zadržování a úspora dešťo-
vé vody, vytváření takového prostředí, 

kde se vláha nějakým způsobem aku-

muluje, aby se následně mohla znovu 

pomalu uvolňovat. My už dnes napří-
klad víme, že v oblastech, kde je sucho, 
myslím tím extrémní sucho, souvisí ten-



38    Vestecké listy 7-8/2024

to stav velmi často i s podílem stromů 
v dané oblasti. Čili, pokud se přenese 
krajinná architektura do měst a zástav-
by, pak je důležitá výsadba zeleně 

a především stromů. Říkám to s  tímto 
důrazem, protože keře a  trávníky ne-
mají sílu dešťové srážky přitáhnout. 
Dnes víme, a  je to podložené mnoha 
vědeckými výzkumy, že nejenom lidé, 

ale i rostliny fungují jako společenství. 

Je to o úžasné koexistenci, propojené 
síti, která společně komunikuje. Když 
někde zasadíte strom a k němu zasa-
díte další, tak ty stromy se kořenovým 
systémem propojí a  dokáží úspěšně 
podporovat i rozvoj těch dalších rostlin-
ných pater. To znamená, tím bylinným 
patrem počínaje až po keře, či houby 
pod povrchem a další organismy, které 
navazují na sebe vzájemně. Současně 
s tím, jak absorbují oxid dusíku a produ-
kují vodu v podobě vlhkosti, tak (krom 
toho, že ochlazují vzduch v  prostředí 
bezprostředně kolem sebe, a  to neje-
nom produkcí stínu) zároveň dokáží při-
táhnout i dešťové mraky, což my, lidé, 
takhle cíleně neumíme.

Nejdůležitější je voda

Práce s  vodou, to je jeden z  hlavních 
směrů krajinné architektury, ale bohu-
žel to komplikují velmi dramatické změ-
ny klimatu, které se oproti původním 
předpokladům nepromítají do desetile-
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tí, ale jdou v řádu jednotlivých let. Otep-
lení postupuje takovou rychlostí, jakou 
si to před 50 lety vědci vůbec nedoká-
zali představit. A to je něco, na co příro-
da reaguje, ale zpožděně. Naše planeta 
má obrovskou regenerační schopnost, 
daleko větší, troufám si tvrdit, než si 
umíme vůbec představit, ale v časové 
ose to vysoce překračuje naše exis-
tenční působení. To znamená, pokud 
chceme změny ovlivňovat v našem re-
álném čase, myslím tím lidský život, tak 
musíme přírodě daleko více pomáhat.

Budeme muset pomoci celé plane-
tě jako ekosystému. A  to je vlastně 
myšlenka, která v  dnešní době obor 
krajinné architektury začíná propojo-
vat daleko více s ekologií a s principy 
ochrany přírody a krajiny v tom nejširším 
slova smyslu, protože už nevnímáme 
jednotlivé územní celky samostatně, 
ale jako široce propojený, křehký, ale 
zároveň dokonale propracovaný sys-
tém. A není to jenom o rostlinách, ale je 
to úzce spojené i s živočišstvem. Uve-
du příklad. V současné době se v rámci 
krajinných projektů do lokalit, kde je to 
jenom trochu možné, s oblibou vysévají 
rozkvetlé louky. Dnes je to velmi popu-
lární a máme ji i tady ve Vestci. Je ale 
dobré vědět, že to není proto, že se na 
to hezky kouká. Hlavním důvodem je 
samotný režim té louky, která dokáže 
daleko lépe zadržovat vodu, dokáže 

vytvářet mikroklima, které napomáhá 
obnově toho, co jsme díky intenzivnímu 

hospodaření zničili. Ale vytváří zároveň 

prostředí a biodiverzitu pro návrat pů-

vodních živočišných druhů, především 
hmyzu, který vlivem působení člověka 
dramaticky mizí.

Následky intenzivního zemědělství

V podstatě se to dá shrnout jednoduše 
tak, že to jsou důsledky velmi intenziv-
ního (dalo by se říci až průmyslového) 
zemědělského hospodaření. Přílišná 
aplikace chemických ochranných pro-
středků rostlin a  průmyslových hnojiv 
v kombinaci se snižováním nákladů na 
půdní vstupy. Aby se ušetřilo, přestá-
vá se hluboce orat a  místo toho jezdí 
kombinované stroje, které zpracovávají 
půdy jen do 10 cm, na místo původních 
30 cm a tak dokáží vysít nebo vysázet 
cokoliv. Půda se utužuje, tvrdne tím, 
že se přestává kypřit do hloubky a tak 
i  ztrácí schopnost absorbovat větší 
množství vody. Naproti tomu trávy, by-
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liny a samozřejmě keře dokáží kořenit 

hlouběji, tím narušují pevnou struktu-

ru půdy a umožňují uchovávat daleko 

větší množství vody pro období, kdy 
je málo srážek. A pak vlivem používání 
insekticidů registrujeme obrovský úby-
tek mnoha druhů hmyzu, a  to včetně 
opylovačů, což se opět otáčí proti nám, 
protože tím, že jsme zahubili opylovače, 
se snižují výnosy. A začíná se roztáčet 
nebezpečná spirála.

Krajinný plán na pomoc 

přírodě ve Vestci

Pracovat na obnově začínáme zpra-
vidla až ve fázi, kdy nás k tomu donutí 
omezení vlastních potřeb. I do Vestce 

jsme přišli řešit problém, na základě 
žádosti pana starosty. Jen paradoxně 
ne proto, že by vody bylo málo, ale že 

jí nepravidelně bylo moc. To znamená 
kvůli lokálním záplavám z přívalových 

dešťů, které Vestec trápily a které tady 
vznikaly. Ta voda šla ale povrchově, ne-
zastavovala se a odtékala pryč, protože 
tu chybí plochy, které by tu vodu doká-
zaly zadržet a zároveň akumulovat.

A  tak vznikl projekt krajinného plánu, 
který se zabývá myšlenkou, jak lze 
v  takto intenzivně zastavěném území 
s  vodou pracovat. Jak vodu, kterou 
v  daném místě nedokážeme zadržet 
a využít nějakou zelení, převést někam, 

kde by měla smysl a pomohla zpříjem-
nit žití ku prospěchu všem. Jednodu-
še se to řekne, ale ne snadno udělá, 
a důvodů je pro to mnoho (např. to stojí 
hodně peněz a trvá to dlouhou dobu). 
Zelená páteř je výjimečný projekt, který 
se bude realizovat mnoho let. Troufám 
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si říct, že pokud by se to udělalo sku-

tečně důsledně, tak i na několik gene-

rací, protože je třeba v tom pokračovat 
dlouhodobě. 

Věřím a doufám, že ve Vestci dlouho-
době pokračovat budeme. Bohužel 
mám osobní smutnou zkušenost, že 
velká část těchto projektů zůstane ulo-
žená v šuplíku, protože se změní aktu-
ální zájmy a tyto projekty ustupují jiným, 
momentálně třeba aktuálnějším potře-
bám bez ohledu na dlouhodobé potře-
by krajiny. 

Proto je Vestec velmi výjimečný tím, že 

studie už dospěla do dalších stupňů 
rozpracování a celá zelená páteř se za-
číná realizovat a promýšlí se ty nejmen-
ší detaily, jak postupovat při realizaci. 

Takovým detailem, kde se už začalo 
a úzce s tímto tématem souvisí, je pře-

měna obvodových travních ploch po 
obci za štěrkové trvalkové záhony. I to 
se děje právě v důsledku naší společ-
né snahy o  zadržování dešťové vody 
ve Vestci. Veřejných ploch není mnoho, 
ale trvalkové záhony mají daleko větší 
schopnost zadržet vodu díky hloub-
ce kořenů než původní travní porosty. 
Trávník koření velice mělce a chybí mu 
i  druhová pestrost, což má zase další 
návaznost na živočichy. Díky tomu, že 
se trvalkové záhony nemusí pravidel-
ně sekat na nízkou výšku jako travní 
plochy, tak se v  nich voda uchovává 
delší dobu než v  trávníku. Všimněte 
si, že krátce sečený trávník je první, co 
uschne, pokud není voda. 

Prostor pro
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Pokud mám zmínit další kroky projek-
tu, tak se momentálně dokončuje úpra-
va hlavního místního vodního toku, 
tedy Olšanského potoka v  úseku od 
rybníku až po čističku odpadních vod. 
A abychom vodu z celého Vestce měli 
do čeho převést, pak musíme nejprve 

vytvořit místo, kde se může zadržet. 
Myslím tím především vodu z  příva-
lových dešťů. V  tuhle chvíli je většina 
potoka částečně zatrubněna, jsou tam 
betonové skruže. Bohužel takto byla 
řešena téměř všechna „nechtěná“ 
dešťová voda po celé České republi-
ce v  rámci meliorací - aby odtekla co 
nejdříve pryč. A to je ten nejzásadnější 
problém, který musíme napravit, i jako 
řešení lokálních záplav.

Cílené zadržování dešťové vody v mís-
tech, kde to nevadí, kde člověku ne-
ublíží a  přírodě pomůže, má hluboký 
význam pro celkový rozvoj krajiny. 
A  samozřejmě, že když to budu brát 
z pohledu člověka, tak to přírodu v jeho 
okolí jednoznačně velice změní, proto-
že místo úzké tenké stružky původně 
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tekoucí někde v polích (záměrně říkám 
někde, protože tam často člověk ani 
nepřijde), tak my chceme zelenou pá-
teř zprůchodnit lidem. Bude maximálně 
prostupná, nechceme vytvářet v rámci 
tohoto projektu plochu, kam má člověk 
vstup zakázán. Naopak chceme, aby 
tam lidé mohli chodit a přírodu znovu 
poznávat. 

Obrovský problém je odtržení člově-
ka od přírody – a to nejen v Čechách, 
ale celosvětově i ve vyspělých zemích. 
Žijeme v době, která je nesmírně ná-

Prostor pro

ročná, nesmírně exponovaná, která se 
neustále zrychluje. A my vlastně ani ne-

máme čas se zastavit a vnímat to, co 
zajímavého a krásného je kolem nás.

A tohle je vlastně ta hlavní myšlenka, 

kterou bych chtěl předat dál, abychom 

všichni mysleli na přírodu, která je ko-

lem nás. Vnímali její krásu a hloubku, 

abychom jí pomáhali a  třeba si i dva-

krát rozmysleli, než odhodíme nějaký 

igelitový sáček někde v přírodě, nebo 

zašlápneme brouka, co se nám nelíbí. 
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Akce SVS 

- květen a červen 

22. 5. 2024 

Žleby, Heřmanův Městec

Nad meandrem řeky Doubravky domi-
nuje romantické sídlo rodu Auersper-
gů, zámek Žleby. V  jeho interiérech 
se nacházejí rozsáhlé sbírky zbraní, 
luxusního nábytku a originálních před-
mětů denní potřeby. Šlechtické sídlo je 
v majetku státu a nabízí návštěvníkům 
několik prohlídkových okruhů. Naši 
výletníci si ze široké nabídky vybrali 
základní prohlídku, která jim představi-
la reprezentační prostory. Dovolila jim 
nahlédnout do každodenního života 
šlechty v 19. století. 

Druhá část výletu byla volnější, odleh-
čenější a  byla strávená v  Heřmanově 
Městci. Tam si každý vyplnil čas tak, jak 
mu nejlépe vyhovovalo. Procházkou 
městem, vyhledáváním památek, ně-
kdo si vybral nákupy. Většina však volila 
tradiční posezení při kávě s moučníkem.

2. 6. - 8. 6. 2024 

Krkonoše, Černý důl,

týdenní pobyt v hotelu Union, 

nedaleko Černé hory.

Počet vesteckých účastníků rozšířila 
skupina jesenických seniorů. Začátek 
pobytu byl deštivý, ale nakonec slunné 
a hlavně příznivé počasí zvítězilo. A co 
všechno senioři během týdne stihli? 
Zavítali do Jilemnice, obdivovali perlič-
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Senioři

kové vánoční ozdoby v  malebné obci 
Poniklá (od 2020 v  UNESCO), zvládli 
výstup na rozhlednu Žalý. Naplánovali 
si cestu po naučných stezkách, po zemi 
i  v  korunách stromů. Nezapomněli na 
nedaleké Jánské lázně a město Hostin-
né. Muzeum Krkonoš našli ve Vrchlabí. 
Pokud nejeli autobusem nebo lanov-
kou, tak odpočívali nebo jen chodili na 
procházky. A  ti nejzdatnější? V  jejich 
programu byl i cíl nejvyšší - majestátní 
Sněžka. 

25. 6. 2024 Humpolec

Pokud si chcete prohlédnout město 
Humpolec, jistě se každému vybaví 
fi lmová hláška, že se tam odstěhoval 
fi ktivní Hliník. Když se v roce 1976 v ki-
nech objevil fi lm „Marečku, podejte mi 
pero! “, nikdo netušil, co taková zdánli-
vě nevýrazná věta dokáže. Ano, jméno 
Hliníka najdete ve městě snadno, na 
kameni s pamětní deskou, která se na-
chází v parku Stromovka.

Senioři však nejeli do Humpolce jen kvů-
li pamětní desce. Zajímalo je celé měs-

to se svými významnostmi. Především 
se objednali ve středu 19. 6. na exkurzi 
do rodinného pivovaru Bernard. Dobré 
pivo se zde vaří již přes třicet let a se-
nioři měli možnost nahlédnout do všech 
přístupných prostor denního provozu. 
Mohli začít i od shora, z komína a poroz-
hlédnout se po kraji. Každopádně měli 
možnost nakouknout do teplých prostor 
varny. Nebo naopak sejít dolů, do chla-
du ležáckých sklepů. V pivnici ochutnali 
čerstvě načepované pivo z tanku, které 
spojili s chutným obědem. 

Plánovaná cesta do Jihlavy byla zrušena. 

25. 6. 2024 proběhla v Restauraci 

U Klimešů členská schůze.

Nejbližší plánované akce: 14. 9. - vý-
stava Zahrada Čech v  Litoměřicích 
a 30. 9. – 6. 10. pobytový týden na Šu-
mavě (Železná Ruda).

Za SVS 
Blanka Pašková
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Prvovoliči 2024

Dětský den 2024
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Fotogalerie
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Vrátíme se do dob, kdy naši malou 
vesničku od sousedních oddělovaly 
zelené louky, lány obdělávaných polí, 
modré hladiny rybníků. Klikaté pěšiny 
a úvozové cesty lemovaly šípkové keře 
a hustý trnkový porost. Tak tudy, vždy 

v květnu a září vedly kroky místních ke 
zmiňované kapli. Stávalo se tak v době 
poutě nebo po 12. září, na posvícení. 
Toho času jsme mohli na silnici potkat 
víc koňských povozů než automobilů. 
Místní si cestu na pobožnosti krátili po 
vlastních, přes pole a cesty.

Kaple Jména Panny Marie ve Zdimě-
řicích je svázána s pověstí a my si ji při-
pomeneme.

Barokní kapličku zde nechal v  roce 
1818 postavit Josef Daubek (Doubek), 
vysloužilý voják, který sloužil v  obci 
jako poslíček. Podle pověsti ho trápilo 
svědomí. Za války prý udělal něco, co 
ho tížilo. Chtěl se proto tohoto břeme-
na zbavit. Když odpočíval u průhonic-
ké obory, ve snu se mu zjevila Panna 
Marie. Vyzvala ho, aby jí postavil kapli, 
že tak utiší svoje trápení. Mezi čtyřmi 
lipami nechal vystavět maličkou kap-
ličku. Pověst o zjevení Panny Marie se 
rychle rozšířila a  lidé začali místo na-
vštěvovat jako poutní a modlili se zde. 

Církevní svátky, 
výroční slavnosti
Do dnešního putování po významných místech v okolí 
Vestce musíme bezesporu zařadit i Kapli Jména Panny 
Marie ve Zdiměřicích. Tato malá církevní památka, 
která se nachází nedaleko Průhonického parku, hrála 
poměrně významnou roli v životě vesteckých občanů.
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Historie obce

Také pramen vody, který zde býval, byl 
prý zázračný. V roce 1858 byla původní 
kaplička přestavěna do současné po-
doby, tj. obdélníkové kaple s  apsidou 
a  zvoničkou. Na oltář byla umístěna 
mariánská socha.

Jak ubíhal čas, vynucovala si stavba 
kapličky úpravy i  opravy. V  současné 
době ji sice najdete na stejném místě, 
shledáte se však s  chátrající stavbou, 
s  poškozenými okny a  padající omít-
kou. Památka volá po opravě. Pobož-
nosti se zde ale v  polovině září stále 
konají. Zemědělskou krajinu, která ji 
obklopovala, nahradily řady novodo-
bých staveb. 

Zdiměřická kaple, dále pak kostel Sv. 
Prokopa v  Hrnčířích patří pod farnost 
v Kunraticích.

Kostel svatého Prokopa stojí v  cent-
ru Hrnčíř v blízkosti frekventované ko-
munikace vedoucí k  Šeberovu, (Praha 
4). Tato církevní stavba byla pro věřící 
z  Vestce dalším cílem. Sem v  nedě-
li a v době církevních svátků chodívali 
pravidelně na mši. Jedná se o římsko-
katolický fi liální kostel, založený na pře-
lomu 14. století. A  jako každá církevní 
budova musela být také vysvěcena. 
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Teď je čas, abychom si vysvětlili vý-
znam slov pouť a posvícení.

Pouť a posvícení 

Posvěcení, odtud vznik slova posví-
cení Jako vlastně všechny historické 
svátky, tak i posvícení s poutí jsou pů-
vodně slavnosti církevní. Znamenaly 
oslavu vysvěcení nového kostela.

Podle legendy slavil první posvícení 
král Šalomoun, když světil svůj chrám 
v  Jeruzalémě. Každý rok, v  ten samý 
den pak pořádal hostinu pro své přá-
tele na počest vysvěcení chrámu. Od 
dob vlády moudrého Šalomouna uply-
nulo mnoho času. Slavnost přežila, ale 
současnost už nám nabízí jeho jinou 
podobu. Posvícení bývalo jedním z nej-
oblíbenějších svátků prostého venkov-

ského lidu, kterým zároveň oslavovali 
ukončení polních prací.

Pouť se vždy slavila ve Vestci první 
neděli po svátku Sv. Prokopa (čer-
venec), patrona, kterému je kostel 
v  Hrnčířích zasvěcen. Vestecké po-
svícení se slaví v září, po svátku Pan-
ny Marie. Právě tomuto jménu, jak už 
bylo zmíněno, je zasvěcena kaplička 
ve Zdiměřicích.

Poutě a  posvícení patřily na venkově 
k  oblíbeným akcím. Předcházely jim 
dlouhodobé přípravy. Hospodyňky pek-
ly koláče a dbaly, aby bylo všude čisto, 
naklizeno. Hospodáři měli zase zájem, 
aby byly důležité práce ukončeny. 

A  jak se slavily ve Vestci tyto svátky 
zhruba před 70 až 80 lety?
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Vlastně už od soboty, ještě před vý-
ročním svátkem se na paloučku před 
hospodou U  Klimešů rozmístily posví-
censké atrakce – nezbytný hlasitý am-
plion, střelnice, kolotoče, houpačky. Ty 
poslední přitahovaly hlavně nejmladší. 
Okolí vyplňovaly stánky s  dobrotami. 
Bývalo to sladké dřevo, kokos, turecký 
med nebo cukrová vata. Hlavní svátky 
se slavily vždy v  neděli. Vše začínalo 
mší v kostele nebo u kapličky. Sváteč-
ně odění vestečtí se dopravovali k po-
svátnému místu většinou pěšky nebo 
koňským povozem. Poté, duševně obo-
haceni, s  chutí doma usedli k  obědu, 
kde na svátečním stole voněla pečená, 
vykrmená husička se zelím a  knedlí-
kem. Ke kávě nechyběly chutné po-
svícenské koláčky a  večer pak místní 
vyrazili na taneční zábavu, většinou po-
řádanou dobrovolnými hasiči. Konala 
se v hostinci U Klimešů. 

Historie obce

Nedělí však zábava nekončila. Naopak, 
v  pondělí večer následovala tradiční 
a velmi oblíbená Pěkná hodinka. Byly 
to pohodové časy, kdy se scházeli pří-
buzní, přátelé a známí. Velmi oblíbené 
byly chovatelské výstavy a trhy drobné-
ho domácího zvířectva a ptactva, jinak 
pravidelné každou neděli. (70. a  80. 
léta) Ty se vždy těšily velkému zájmu 
místních chovatelů a  sousedů z  okol-
ních obcí.

Ač se svět změnil, spojení církevních 
a světských oslav trvá na mnoha mís-
tech dodnes. Samozřejmě i  se stánky 
s pestrým občerstvením a dalšími atr-
akcemi.

Zdroj: Wikipedie, paměti starousedlíků
Blanka Pašková 
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Podzimní kurzy začínají 2.září - již se můžete registrovat.

Plavání dětí v Jesenici ve slané vodě.

Pɯɬ˪ Sɳ˰ɱ ɭɩɞɳˇɫ˓:
Dva bazény se slanou vodou
Zrekonstruované prostory
Zkušení lektoři
Prostorný dětský koutek
Kočárkárna
Velké parkoviště

Nɞɟ˓ɷ˓ɪɢ ɭɯɬ ɡ˰ɱɦ ɦ ɡɬɰɭ˰ɩˏ:
Vaničkování do 6.ti měsíců věku
Plavání pro děti od 6. měsíce věku s rodiči
Plavání dětí od 4-5ti let.bez rodičů 
Zdokonalovací plavání dětí 
od 7-8 let v 20m bazénu
Plavání pro mořské panny
Aquafit pro dospělé
Individuální lekce, pronájmy.

Pɯɬ˪
Dv
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Ve

ɭ˰ɩˏ:
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V

věku
e věku s rodiči

z rodrr ičů 

y. Více informací na: 
www.svetplavani.cz   
E-mail: info@svetplavani.cz
tel.: 734 453 221
Facebook - Svět plavaní

Mateřská škola Vestec, příspěvková organizace
U Hřiště 576, 252 50 Vestec, okres Praha - západ

Přijme učitelku/učitele na HPP 
s kvalifi kací předškolní a mimoškolní pedagogika.

Dobrá dostupnost z Prahy 
(15 min bus z metra C Opatov, nebo 20 min z metra C Budějovická).

Bližší informace při osobním jednání.

Požadavky: Pracovitost, spolehlivost, samostatnost, tvořivý přístup k práci, kladný vztah k dětem.

Nástup: od 26. 8. 2024

Kontaktní telefon: 722944883, e-mail: msvestec@seznam.cz
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